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Sammanträde vid Gatu- och fastighetsnämndens handikappråd torsdag den 
13 september 2001 
 
Justering 
 
 
 
Lasse Gustafsson   Anne-Marie Augustinsson 
 
 
 
    Hjördis Stolt (från punkt 9) 
 
 
Närvarande: Anne-Marie Augustinsson, R, Lasse Gustafsson, NHR,  
Gunnar Slätt, FHDBF, Hjördis Stolt, ASTMA 
Adjungerad ledamot: Tommy Hagström, DHR 
 
Förhindrade: Åsa Jansson, RBU, Dagny Mörk, SRF, Yngve Abrahamsson, SRF,  
Sirka Lethinen, RTP  
 
Avgått: Ebba Eriksson, DHR, Inga Leffler-Gelotte, DHR 
 
Närvarande från Gatu- och fastighetskontoret: Lars Cedergrund, Pernilla Johnni, 
Catarina Thuresson, Lennart Nilsson Tillgänglighetsprojektet, Ingegerd Forss, sekr. 
 
 
 
1. Mötets öppnande  
2. Fastställande av dagordning 
3. Justering av dagens protokoll 

Till justerare valdes Lasse Gustafsson och Anne-Marie Augustinsson. Från punkt 9: 
Hjördis Stolt. 

 
4. Föregående mötets protokoll 

Nytt utomhuscentrum i Sätra tas upp vid möte den 11/10 2001. 
Föregående mötets protokoll lades till handlingarna. 

 
5. Inkomna skrivelser 

1. SBN:s handikappråd ang. möte med sakkunniga 
Höstens möte är inställt. Rådet konstaterade att dessa möten är bra och hoppas 
att de kommer tillbaka. 
 

2. DHR – Foldern ”Nu slår vi upp dörrarna – för alla” 
Foldern har sänts till GFN:s ledamöter. Den går att beställa hos DHR. 



3. HSO – Lyft och trappklättrare inom Färdtjänsten 
Färdtjänsten har upphört med att lyfta färdtjänstresenärer. I stället har s.k. 
trappklättrare införts. Detta har skapat problem för ca 300 färdtjänstresenärer 
som inte kan transporteras av trappklättrare. 
Ordföranden meddelade att detta har tagits upp i kommunstyrelsens 
handikappråd och i Maria-Gamla Stans handikappråd. 
 
HSO i Stockholms län anordnar en KHR-utbildning den 30/10 2001. 

 
6. GFN:s möjligheter att köpa HK-lägenheter vid bildande av bostadsrätter 

Ordföranden har tagit reda på att GFN eller annan myndighet har ej rätt att köpa 
bostadsrätter vid bildande av bostadsrättsförening. Man kan hyra sin lägenhet av 
en bostadsrättsförening likaväl som av andra fastighetsägare. 

 
7. Remissärenden 

1. Förslag till nytt miljöprogram 
Ordföranden i Miljö- och hälsoskyddsnämndens handikappråd, 
Stadsbyggnadsnämndens handikappråd och Gatu- och fastighetsnämndens 
handikappråd har gemensamt skrivit ett remissvar. Synpunkter från 
Hörselskadades förening i Stockholm samt från de Elöverkänsligas Förening i 
Västra StorStockholm är bilagt. Även SBN:s handikappråds protokoll nr 
10/2001 och remissvar av Förslag till Renhållningsordning för Stockholms 
kommun innehållande föreskrifter och avfallsplan är bilagt. 
 
Rådet godkände remissvaret. 
 

2. Teknikskåp i park och stad – Policy för utformning och placering 
Rådet stöder Tillgänglighetsprojektets remissvar. 

 
3. Trafikplan för Norrmalm 

Rådet ställer sig bakom Tillgänglighetsprojektets remissvar med tillägget  
”I planen anges att ett av parkeringspolitikens mål är att långtidsparkering bör 
ske på tomtmark. Hur löser man behovet av handikapparkeringsplatser på 
tomtmark? Vem ger tillstånd för handikapparkeringsplatser på tomtmark? Vem 
finansierar eventuellt behov av kantstenssänkning? På något sätt måste det 
säkerställas att det, vid behov, kommer att upprättas handikapparkeringsplatser 
även på tomtmark”. 

  
 4. Trädplan för Vasastan 

Rådet ställer sig bakom Tillgänglighetsprojektets remissvar med tillägget  
”Det bör även finnas en text om vilken fri kvarvarande yta som krävs på 
gångbanan för att träd ska kunna planteras, jfr uteserveringar. Det fria måttet ska 
mätas från fasad eller dylikt och till gallrets kant. Gallret räknas inte som fri 
kvarvarande yta även om det är möjligt att passera över”. 

   
8. Gatu- och fastighetsnämndens Handikapplan 

Ärendet bordlades. Alla i rådet får till uppgift att titta närmare på ärendet till 
nästa möte den 11/10 2001. 
 
 
 
 



9. Förslag till Checklista vid inventering 
Föredragande: Catarina Thuresson, Region Innerstad, Tillgänglighetsprojektet 
 
Rådet tyckte att förslaget låter bra. Det beslutades att förslaget sänds ut till rådet för 
synpunkter till nästa möte den 11/10 2001. 

 
10. Nämndärenden 

1. Besvär över gatu- och fastighetsnämndens beslut om genomförande av 
Tillfällig gångbro vid Norrtull 

 
Gatu- och fastighetsnämnden har beslutat att man överlämnar och åberopar av 
juridiska avdelningen upprättat förslag till yttrande som svar till länsrätten i mål nr 
9477-01. 
 
Rådet väntar nu beslut från länsrätten. I övrigt kommer rådet att kämpa vidare mot 
otillgängliga gångbroar. 
Ärendet lades till handlingarna. 
 

11. Rapporter  
1. Utemiljöprogrammet 

Utemiljöprogrammet kommer snart att gå till tryck. 
 

2. Tillgänglighetsprojektet 
- Tjänsteärende Förbättrad tillgänglighet till offentliga platser med hjälp av 

ramper. Skrivelse från Kurt Hultgren (sp) 
 
Ärendet har varit uppe i GFN den 21/8 och 11/9 2001. Det har blivit 
bordlagt vid båda sammanträden. 
 
Rådet diskuterade tillgängligheten i offentliga byggnader och föreslog att 
alla agerar när man stöter på platser som är otillgängliga. 
 

3. Inventering av Tekniska Nämndhuset 
Föredragande: Helena Andersson, Tillgänglighetskonsult 
 
Helena gav en lägesrapport. Rapporten börjar med Inledning och metod, 
Begreppsförklaring, Terminologi. Sedan kommer Besökstillgänglighet: 
- Information om entréer, sammanträdesrum m.m. med åtgärdsförslag. 
- Reception med åtgärdsförslag. 
- Toaletter med åtgärdsförslag. 
- Skyltning med åtgärdsförslag. 
- Angöring, parkering med åtgärdsförslag. 
- Rökning med åtgärdsförslag. 
Tillgänglighet för arbetsplatser och till sist Förslag till prioriterade åtgärder. 
 
Bl.a. kommer man att föreslå en stor toalett på varje plan i alla hus. 
Helena önskade synpunkter på nuvarande entré och rökutrymmen. 
 
Rådets synpunkter: 
- Det är viktigt att toaletterna får en bra standard enl. Boverkets regler. 
- De smala toaletterna kan kompletteras med handledare. 



- Nuvarande entré fungerar idag även om det inte är trevligt med separata 
ingångar. Det kan vara trångt när man väntar på att bli hämtad och ofta får 
man stå i kö för besöksbrickan. Det vore positivt om toaletten kunde 
placeras i entréplanet. 

- Rökrummen bör vara stängda.  
- Det är inte enbart rökning utan även starka parfymer, rakvatten, blommor etc 

som är allergiframkallande. Detta bör man informera om. 
- Man bör beakta tillgängligheten med symboler, ledstråk etc. 
- Rådet förutsätter att vid eventuell ombyggnad så görs det mögelfritt. 
 

4. Utformning av upphöjda gångpassager, Paulina Erikssons exjobb 
Rådet har tagit del av exjobbet. 
 
Rådet tycker att det är knepigt juridiskt vem som har rätten på sin sida. 
Kommunförbundet har gett ut en skrift ”Formspråk i gång- & cykelpassager” 
där man i bild redovisar ett antal praktikfall, samtliga från Malmö, med 
kommentarer, som handlar om detta. Skriften ska sändas till rådets ledamöter. 
 

5. Ny framtagen soffa 
Soffan är smalare än normalt för att kunna få plats på trängre utrymmen. 
Rådet hade inga speciella synpunkter utom att den är bättre än ingenting. 

  
6. Skrivelse ang. Smedsuddsbadet 

Kungsholmens handikappråd och Gatu- och fastighetsnämndens handikappråd 
har skrivit till Kungsholmens stadsdelsnämnd ang personal vid Smedsuddsbadet. 
Idrottsförvaltningen ställer sig positiv till att bistå med personal men önskar få 
sina kostnader täckta. Råden hemställer att stadsdelsnämnden reserverar medel 
för detta. 

 
11. Övriga frågor 

1. Bergbanan i Skärholmen 
GFN har begärt en redogörelse 
 

2. Övergångsställe vid Ålgrytevägen – Kråksätrabacken 
Inga avfasade kanter på någon sida. 
 

3. Nordvästra Kungsholmen – Programförslag 
Föredragning vid rådets möte den 11/10 2001. 

   
 
Mötet avslutades 
 
Nästa möte 
Torsdag den 11 oktober 2001 kl. 13.00 
 
 
 
Ingegerd Forss 
 
 
 


